
Sziasztok!

Kalmár Anna vagyok, pénzügy és számvitel szakon tanulok a Neumann János
Egyetemen. 2022. őszén vettem részt az Erasmus+ programban 3 és fél hónapra. A cél
Olaszország, azon belül pedig az Università degli Studi Firenze, a Firenzei Egyetem
volt.

Nagyon sok élményt
tartogatott ez az utazás,
rengeteg dolgot tapasztaltam
meg életemben először.
Kezdve a repülőúttal.
Budapesten elbúcsúztunk a
családtól, a barátainktól és
másfél óra repülés után már
Pisa-ban is voltunk. Onnan
vonattal utaztunk a firenzei
vasútállomásra, ahol az első
tapasztalat a rengeteg ember

volt. Ugyanis Firenze kedvelt célpontja a turistáknak. Kora ősszel rengetegen
látogatták, de még a télen is sok külföldivel találkoztunk, pár nap alatt hozzá lehetett
szokni.

Az első hetet felfedezéssel
töltöttük. A lakótársunk Milla, egy
Amerikából származó lány
bemutatta nekünk a várost illetve
a különböző helyeket ahol
érdemes vásárolni, mosni és egész
végig segítségünkre volt a nyelvi
hiányosságunk miatt. A
legnagyobb közös kalandunk
Viareggio-ban volt. Ez volt életem
első tengerparti nyaralása. Minden
elképzelésemet felülmúlta, szívem szerint ott maradtam volna.



Következő héten kezdődött az
egyetem, ahol elmondták a
lehetőségeinket, fontos határidőket
és minden szükséges információt.
Már itthon, a mobilitás elején ki
kellett választani a tárgyakat,
amelyeket tanulunk külföldön,
viszont ott lehetőségünk nyílt
bármelyik órára beülni és utána
megváltoztatni a tárgyfelvételt a
félév közepén. Erre nem volt
szükség ugyanis a Topics in Marketing and Management és Food Quality for Culture
and Tourism nagyon jó választásnak bizonyultak. Mind a két kurzuson nagyon jó
tudású oktatók tanítottak minket. Különösen tetszett, hogy az angol beszédük vegyült
az olasz akcentussal. Nekem nagyon tetszik maga a nyelv hangzása, dallamossága és

ezt az angol kiejtésbe is átvitték.
Alapvetően angolul hallgatni az órákat
számomra nem volt kihívás közepes
nyelvtudással, ugyanis érthetően
elmagyaráztak mindent nekünk, illetve
maga a tananyag is ismerős volt. A
legszembetűnőbb különbség az volt az
oktatási rendszereink között, hogy az
időpontokat lazán kezelték. Ott nem
furcsa a hivatalosan 8-kor kezdődő órára
8:30-kor érkezni. Szimpatikus volt az is,

hogy interaktívan tanítottak minket, igyekeztek rávezetni minket a megoldásokra,
főként a Marketing and Management tárgynál. Emellett nagyon szerettem a Food
Quality-s kurzust is, ugyanis az élelmiszeriparról, az ételek felépítéséről szólt, sok sok
hasznos gyakorlati tudással, háztartási tippekkel.



Maga a szállásunk a város központjában volt körülbelül 20 percre minden
látványosságtól, ezért nagyon hamar fel tudtuk fedezni a kedvenc helyeinket. Elsők
között volt a Piazzale Michelangelo, azaz a Michelangelo tér, illetve személyes
kedvencem, a Cattedrale di Santa Maria del Fiore, a Firenzei dóm. Lenyűgözött, hogy a
szokványos magyar építészetettel ellentétben láthattam igazi reneszánsz stílusban
épült társasházakat, múzeumokat, palotákat, ezért nagyon sokat sétáltam a városban,
csodálva ezeket a remekműveket. Másik kedvencem volt a szállással kapcsolatban,
hogy az Arno folyó mellett éltünk, ezért minden reggel egyetemre menet átkeltem a
hídon és végignézhettem a gyönyörű napfelkeltét és esténként a naplementét, a város
fényeit. Sokat volt lehetőségem emellett kávézókban, illetve a vízparton online
dolgozni, tanulni.

Mivel a város
központjában voltunk,
kevés volt a zöld terület
ahova kirándulni
mehettünk. Erre
lehetőséget Fiesole adott,
egy közeli kisváros és
mellette a Monte Ceceri.
Ez lett az egyik kedvenc
helyem a túrázáshoz,
illetve amikor el akartam
vonulni a város
nyüzsgésétől.

Meglepően egyszerű volt barátokat szerezni ez alatt a kis idő alatt is, ugyanis már az
első órán mellém ült Carla, egy Peruból származó csajszi aki 14 éve Olaszországban él.
Nyitott, kedves és érdeklődő volt, tetszett neki a kihívás, hogy velem csak angolul
tudott beszélni. Ő volt az, akivel igazán megtapasztalhattam milyen az élet ott.
Bemutatott a barátainak, scootereztem, buliztam és felfedeztem az olasz konyhát
velük. Rengeteg kalandban volt részünk, nagyon sokat köszönhetek neki mindenért.



A tanácsom, hogy egy ilyen út előtt
készüljetek fel és tervezzetek előre.
Minél hamarabb keressetek szállást,
ugyanis itt nem biztosítottak
kollégiumot. Nekem végül egy
Facebook csoportos kérésemre
válaszolt a szállásadónk. Emellett
számítsatok arra, hogy nagyjából a
kapott támogatás másfélszeresére van
szükség összesen, hogy minden
kényelmesen beleférjen. Valamint amit
az egyetem kér, pl. tax code igénylését
minél hamarabb adjátok le, mert van, hogy 3 hétbe telik, hogy megkapjátok a
papírokat. Nagyon sok Erasmusos tanulója van a Firenzei Egyetemnek.

Mikor régebben meséltek nekem arról
hogy egyetemen lehetőség van pár
hónapot külföldön tölteni, számomra
ez elérhetetlen álomnak tűnt. De a
kíváncsiság hajtott, hogy megismerjek
egy új országot, kultúrát és
életszemléletet. A célomat elértem,
amelyre az Erasmus+ nélkül nem lett
volna lehetőségem. Visszagondolva egy
feledhetetlen élmény, amelyet
mindenképpen ki kellett próbálnom.

Ezért nagyon bátorítok mindenkit, aki még nem merte ezt meglépni vagy túlságosan
félénknek érzi magát ahhoz, hogy külföldön elboldoguljon, megéri. Ha más nem, a
Google Térkép és Fordító mindig a segítségetekre lesz. Fedezzétek fel ti is a világot :)


